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Ovo je naš autoban!

    
    -  Objavljeno u Slobodnoj Dalmaciji .  
    -  Objavljeno na portalu Livno Online .  

  

      

Na blagdan svete Ane u tom se nekada velikom selu okupilo više od četiri stotine odseljenih
Rošnjačana i njihovih prijatelja koji su nazočili svetoj misi i svečanom otvaranju ceste koju su
financirali vlastitim novcem.

  

  

Vrpcu su svečano presjekli načelnik Tomislav Grada Ivan Vukadin, predsjednik i tajnik
Zavičajnog društva ‘Zavelim’ Petar Škorić i Petar Bilobrk, te član Zavičajnog društva ‘Zavelim’
profesor dr. Josip Jurčević, kandidat za predsjednika RH iz susjednih Studenaca.

  

- Ako se znade da je ovo nedavno bila kozja staza, onda mogu kazati da je ova cesta za
Rošnjačane autoban - kaže Petar Škorić, predsjednik ZD ‘Zavelim’, koje je najzaslužnije za
cjelokupni posao. Mi smo se obratili za pomoć svim odseljenim Rošnjačanima, od Starih
Mikanovaca do New Yorka.

  

A njih 195 se odazvalo novčanim prilozima, tako da smo skupili 62.000 eura za asfaltiranje
ceste. Nešto je pomogla i općina Tomislav Ggrad, a zahvaljujemo i izvođaču radova ‘Ričini’ iz
Posušja zbog povoljnih cijena. Posebno bih pohvalio domaće stanovnike.

  

Petar Škorić još kaže da je ZD ‘Zavelim’ prikupilo 850 adresa odseljenih obitelji s ovih prostora,
među kojima 269 samo iz Rošnjača, što je osnova svake buduće aktivnosti na povezivanju i
revitalizaciji ovog prostora. Vinički župnik don Ilija Drmić, koji je za par godina oživio ovu
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raseljenu župu, slikovito ističe da su loše ceste idealne za raseljavanje, te izražava nadu da će
nova cesta značiti put oživljavanja ovih prostora.

  

- Imamo mnogo uspješnih ljudi u svijetu koji vuku podrijetlo iz naše župe - kaže don Ilija. Radi
se o tome da taj potencijal iskoristimo. Ne kažem da će se ljudi vratiti i tu živjeti, ali nije mala
stvar da obnove svoje kamene kuće i tu dođu na odmor. A možda će netko dobiti ideju za
ulaganje. Ostaje nam još dva kilometra modernizacije ceste prema Rošku Polju.

  

Znamo da je kriza, ali isto tako znamo da i u krizi ima bogatih i čestitih ljudi koji će pomoći
zavičaju. Eno i Amerikanci apeliraju da se kriza najbolje može prebroditi uz solidarnost prijatelja,
susjeda i rođaka. Srećom da kod naših ljudi globalizacija nije pokidala te rodijačke veze i
odnose - veli don Ilija.
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